
BUDISLAVSKÝ 
ZPRAVODAJ 
NOVINY OBCE BUDISLAV DATUM VYDÁNÍ 30. BŘEZNA 2023 ČÍSLO 1/2023 

Již po třiadvacáté proběhla v sobotu 7. 1. 2023 

Tříkrálová sbírka. A ve dnech od 6. do 15. ledna 2023 

byla ještě možnost přispívat do statických pokladniček 

umístěných v našich spádových obcích. 

Celkový výtěžek je díky vaší štědrosti opět vyšší, a to 

úctyhodných 397.714,- Kč.  

Přehled výtěžku pokladniček dle obcí: 

 

Letos přálo koledníkům příznivé počasí a opět mohli 

navštívit Vaše domy a požehnat je. Velice si vážíme 

podpory a ochoty vedoucích, rodičů a dětí, kteří nám 

pomáhají sbírku uskutečnit a děkujeme za ni. 

Nemůžeme opomenout ani velikou štědrost těch, 

jež naši koledníci navštívili a kterou projevili nejen 

finančně, ale i v podobě sladkosti, úsměvu a vřelého 

slova. 

Více informací o tříkrálové sbírce nebo o naší 

organizaci a službách, které poskytujeme, můžete získat 

na:  

https://dolniujezd.charita.cz nebo  

 farnicharitadolniujezd 

Chtěli bychom vás touto cestou také informovat, 

že začátkem prosince jsme převzali od firmy Kompakt 

spol. s. r. o. osobní automobil Dacia Lodgy, jenž je 

označen reklamními polepy obcí a firem z našeho 

blízkého i vzdálenějšího okolí, které na tento automobil 

přispěly finanční částkou. Automobil máme zapůjčený 

za 1,- Kč ročně na dobu čtyř let a budete nás v něm 

potkávat na cestách za našimi klienty. Tímto 

vyjadřujeme poděkování nejen firmě Kompakt 

a manželům Lukeslovým, kteří měli celý projekt 

na starosti, ale i všem dárcům, kteří přes firmu Kompakt 

na automobil přispěli. 

Farní charita Dolní Újezd  

  Budislav  33.515,- Kč 

  Desná  37.890,- Kč 

  Dolní Újezd (Jiříkov, Václavky) 145.780,- Kč 

  Horní Újezd  47.470,- Kč 

  Osík  62.422,- Kč 

  Poříčí (Mladočov, Zrnětín)  46.551,- Kč 

  Vidlatá Seč  24.086,- Kč 



Společenská kronika 
 
 

Všem jubilantům, kteří v měsících duben, květen 

a červen oslaví své narozeniny, srdečně 

BLAHOPŘEJEME! 
 

60 let Božena Vítková 

 Jiří Pečinka 

65 let Jaroslava Kovářová 

70 let Hana Dostálová 

 Josef Melša 

 Marie Vančurová  

75 let Milan Bohuněk 

 Petr Jedlička 

 František Krejsa 

86 let Anna Rožková 

91 let Marie Dočkalová 

 
V únoru se narodili Victorie Glesnerová, 

Antonín Kusý a Matyáš Bárta 

 

V únoru jsme se rozloučili s panem Václavem 

Rožkem a v březnu s panem Václavem 

Kašparem  

 

 

Vzpomínka 

Dne 12.3.2023 by náš dědeček pan Ing. Václav 

Dostál oslavil sté narozeniny. Dědeček si vždy přál, 

že je oslaví s rodinou a přáteli. Bohužel jsme se 

s naším dědečkem v loňském srpnu rozloučili a 

zbyla nám jen vzpomínka. Děkuji všem, kteří na 

našeho dědečka vzpomínají. Je to milé slyšet tolik 

krásných vzpomínek právě od Vás.  
Jakub DOSTÁL - vnuk

Střípky ze zasedání zastupitelstva 
 

Tyto informace jsou uváděny z důvodu 

přehlednosti a ochrany osobních údajů 

ve zkrácené formě, každý občan má právo 

nahlédnout na obecním úřadě do zápisů 

ze zasedání a zjistit tak veškeré podrobnosti 

o průběhu zasedání a schválených usneseních. 

Obsah rozpočtových opatření je zveřejněn 

na webových stránkách pod záložkou úřad 

obce. 

 

Zasedání zastupitelstva obce ze dne 19. 12. 2022 

Zastupitelstvo obce schvaluje (vydává/souhlasí): 

 

 Rozpočet obce Budislav pro rok 2023; 

 rozpočtové opatření č. 6/2022;                      

 Obecně závaznou vyhlášku obce Budislav 

č. 01/2022, o místním poplatku za obecní 

systém odpadového hospodářství; 

 uzavření Smlouvy o nájmu č.p. 208; 

 uzavření Darovací smlouvy, kterou 

fy GRANITA lomy s.r.o., daruje obci 

kamenivo na opravy komunikací v roce 

2022. 

 

Bere na vědomí: 

 • Cenu vodného pro rok 2023. 
 

Zasedání zastupitelstva obce ze dne 1. 2. 2023  

Zastupitelstvo obce schvaluje (vydává/souhlasí): 

 

 DODATEK č. 3 ke smlouvě o dílo 

č. 2020//3310/0005 mezi objednavatelem 

Obcí Budislav a zhotovitelem Společnost 

pro Budislav. 

Bere na vědomí: 

 Možnosti výměny svítidel veřejného 

osvětlení; 

 možnosti umístění a financování 

fotovoltaiky na obecních budovách. 



SVOZ ODPADU 

Svoz nebezpečného a velkoobjemového odpadu se uskuteční ve čtvrtek 

27. dubna od 16:00 do 18:00 hod. na točně autobusu před hasičskou zbrojnicí. 

Upozorňujeme na nutnost předání odpadu osobně pracovníkům svozové firmy. 

 

 

Informace občanům o odpadovém hospodářství obce roku 2022 
 

V obci je možné odděleně soustřeďovat tyto 

složky odpadů: 

Papír – modré kontejnery  

Sklo – zelené kontejnery (sklo barevné), bílé 

kontejnery (sklo čiré). 

Plast směsný + nápojové kartony – žluté 

kontejnery. 

Kontejnery na tyto složky jsou umístěné 

na stanovištích sběrných nádob v obci: parkoviště 

u OÚ, u čerpací stanice, točna u HZ, osada Záskalí, 

U křížku a na Kamenných Sedlištích, křižovatka 

k přehradě, oblast Odlesov a křižovatka k Novému 

rybníku. 

Kov – šedé kontejnery umístěné na stanovištích 

parkoviště u OÚ, točna u HZ a křižovatka 

k Novému rybníku. 

Rostlinný potravinářský olej - černé označené 

popelnice na stanovištích parkoviště u OÚ a točna 

u HZ. 

Použitý textil, obuv a hračky – bílý označený 

kontejner fy TextilEco na stanovišti u OÚ. 

Objemný a nebezpečný odpad se soustřeďuje 

2x ročně při mobilním svozu, termíny a místo svozu 

jsou umístěny na internetových stránkách obce 

v sekci obecní úřad. 

Nevytříděný směsný komunální odpad odkládají 

občané a vlastníci objektů sloužící pro rodinnou 

rekreaci do vlastních nádob – popelnic, plastových 

či kovových, které jsou čipovány svozovou firmou 

ve spolupráci s obcí, pořízení nové nádoby je nutno 

nahlásit na OÚ. 

V rámci minimalizace vzniku odpadů 

doporučujeme občanům již při nákupu zboží 

využívat opakovaně použitelné obaly, nejlépe 

látkové. 

Z důvodu možného zpětného využití vytříděného 

recyklovatelného odpadu je nutné třídit správně, 

nevhazujte proto do plastu obaly se zbytky jídla 

a jiným obsahem. Věnujte pozornost informacím 

uvedených na jednotlivých sběrných nádobách. 

Správným tříděním odpadů a tím snižováním 

množství směsného komunálního odpadu nejen 

šetříme přírodu, ale zabráníme navýšení nákladů 

obce na svoz a likvidaci směsného komunálního 

odpadu, obec pak nebude muset navyšovat poplatky 

za obecní systém odpadového hospodářství. 

Zákon o odpadech stanovuje obci limity pro 

množství směsného komunálního, jehož součástí je 

i velkoobjemový odpad. Výpočet vychází z počtu 

obyvatel přihlášených v obci k trvalému pobytu dle 

Českého statistického úřadu k datu 1. ledna 

předchozího roku a množství v kg stanoveného 

zákonem na občana s trvalým pobytem v obci. 

Bohužel se do výpočtu nezahrnují vlastníci objektů 

sloužících k rekreaci a objektů bez osob 

přihlášených k trvalému pobytu.  Limit pro rok 

2022 činil 86 260 kg, tedy 86,26 t dle výpočtu: 

454 (počet obyvatel dle ČSÚ k 1.1.2021) x 190 kg 

na obyvatele. 

Množství odevzdaného směsného komunálního 

odpadu, včetně velkoobjemového odpadu činilo 

100,214 t, což znamená, že limit byl překročen 

o 13,954 t. Za nadlimitní množství odevzdaného 

směsného odpadu je obci účtováno dražší 

skládkovné, které se navyšuje z 500,- Kč 

na 900,- Kč. 

V níže uvedené tabulce je uvedeno množství 

vytříděných odpadů v rámci odpadového 

systému obce svezeného či převzatého firmami 

ve smluvním vztahu s obcí (Technické služby 

Hlinsko s.r.o., Recycling-kovové odpady a.s. 

provozovny Polička a Proseč, TextilEco a.s., 

ČERNOHLÁVEK GROUP s.r.o.), a přehled 

nákladů obce na odpadové hospodářství za rok 

2022. 

Mimo to odevzdali občané na vlastní náklady, mimo 

obecní systém odpadového hospodářství 0,129 t 

směsného komunálního odpadu a 1,81 t objemného 

odpadu, 0,0020 t nebezpečného dopadu a do 

výkupen nezapočítaných do systému obce 

odevzdali 33,8415t kovů a 0,5765 t papíru 

a lepenky. V rámci zpětného odběru baterií bylo fy 

ECOBAT s.r.o. odvezeno 42 kg odpadních baterií, 

ze kterých bylo recyklací získáno 32 kg druhotných 

surovin pro výrobu nových produktů. 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Dětské hřiště  

Obec Budislav obdržela informaci, že žádost o dotaci na dětské hřiště byla schválena. Dotace byla schválena 

v rámci podprogramu Podpora obnovy a rozvoje venkova pro rok 2022, DTH – Podpora budování a obnovy 

míst aktivního odpočinku,. V současné době probíhá výběrové řízení na zhotovitele. Pokud půjde vše podle 

představ, tak by mělo být nové hřiště v provozu od července letošního roku.  

Luboš ŠPLÍCHAL

Množství vytříděných odpadů v obci 
fyzickými nepodnikajícími osobami 
v tunách 

Náklady systému odpadového hospodářství  

Plasty 9,167 Náklady svoz plasty 118 892,76 

Papír, lepenka 8,61 Náklady svoz papír, lepenka 19 176,24 

Sklo čiré  1,888 Náklady svoz sklo 17 642,16 

Sklo barevné 6,669     

Kov 4,1946 Náklady svoz kov 5 175,00 

Jedlý o olej a tuk  0,2079 Náklady svoz jedlý olej tuk 1 210,00 

Textil, oděvy 1,677 Náklady svoz SKO pravidelný 180 256,68 

Směsný komunální odpad 89,26 
Náklady skládkovné, rekultivační rezerva a 
likvidace SKO  

108 665,54 

Objemný odpad 6,77 Platby za odvoz velkoobjemového odpadu 31 703,20 

Pneumatiky 0 
Náklady likvidaci, vč. skládkovného a 
rekultivační rezervy 

9 047,19 

Dřevo 0 
Náklady na likvidaci nebezpečného odpadu 
(olej, tuk, barvy, pesticidy 

1 478,90 

Jiný biologicky nerozložitelný 
odpad 

0 Materiál, pytle SKO a tříděný odpad 59 712,41 

Nebezpečný:   Administrace včetně poštovného 1 368,00 

Kyseliny, zásady, pesticidy 0,001 Celkem 500 528,08 

Olej a tuk  0,015   

Detergenty osahující 
nebezpečné látky 

0  
 



Zprávičky z naší školy a školičky  

Starý rok se překulil do roku nového a my už vyhlíželi 

blížící se konec prvního pololetí. Před vysvědčením 

se žáci velmi snažili nepokazit si známky, a tak se učili 

a připravovali na písemky a testíky. Než jsme se nadáli, 

byl tu 31. leden. Nejvíce v očekávání byli naši prvňáčci, 

pro které bylo pololetní vysvědčení první. Svůj první 

půlrok ve škole zvládli na výbornou a domů si nesli samé 

jedničky.  

Také byly uděleny pochvaly třídního učitele a proběhlo 

vyhodnocení čtenářské výzvy, kde byli odměněni tři 

nejzdatnější čtenáři. Čtenářská výzva pokračuje 

i v dalším pololetí a jsme zvědaví, zda tito čtenáři obhájí 

svá místa. V lednu jsme se také dočkali sněhové nadílky 

a to pro nás znamenalo jediné. Vzít sáňky, boby, lopaty 

a vyrazit na kopeček pod kostelem. Sněhu jsme využili 

nejen při odpolední družině, ale i v rámci tělesné 

výchovy a užili jsme si ho, co to šlo. Soutěž o největšího 

sněhuláka byla samozřejmostí. 

Únor utekl mrknutím oka, žáci se pilně učili, 

při hodinách výtvarné výchovy a pracovních činností 

malovali a vyráběli výzdobu do Krčmy, kde se na konci 

února konal školní ples a dětský karneval. Poslední pátek 

v únoru si žáci užili i školní karneval. Do školy tak 

dorazil Spiderman, klaun, pirátka, lékaři, ninja, ale také 

rytíř, nebo voják. Samé krásné masky! Společně s dětmi 

ze školky si tak užili karnevalové dopoledne ve školce 

plné her, soutěží, legrace, tancování. V březnu už jsme 

se nemohli dočkat jarních prázdnin a tím zaslouženého 

odpočinku. Po prázdninách nás čekal matematický 

klokan, kde jsme uplatnili naše matematické dovednosti. 

A na co se můžeme těšit dále? Čekají nás velikonoční 

prázdniny, vystoupení ke Dni maminek, školní výlety 

a také ještě spousta učení.  



V lednu jsme ve školce přivítali novou posilu, školní 

asistentku Miladu Pelíškovou. Doufáme, že se jí u nás 

bude líbit. Ani ve školce nuda nebyla. Přijelo za námi 

naše oblíbené divadlo JOJO s pohádkou O kůzlátkách. 

Jako vždy byla pohádka velmi zábavná, ale i plná 

ponaučení. Už se těšíme na další divadelní návštěvu.  

I my, školkáčci, jsme si užívali sněhové nadílky, stavěli 

jsme sněhuláky, sjížděli kopeček na lopatách, dělali 

andílky ve sněhu. Hledali jsme stopy zvířátek, povídali 

si o tom, jak která zvířátka přezimují. A i když nám sníh 

posléze slezl, ani to nám nevadilo. Zkoumali jsme 

přírodu kolem nás, stavěli hnízdečka pro veverky, 

do misky jsme si udělali vlastní malou zahrádku.  

A co jsme dělali, když jsme nebyli venku? Malovali, 

kreslili, zpívali, hráli si na hokejisty, cestovali po světě 

za zvířaty. Vyzkoušeli jsme si, jak dlouho nám trvá 

se v zimě obléct.  Velmi nás bavila práce se čtvercovou 

sítí, na které získáváme zkušenosti s programováním. 

A co nás všechno ještě čeká? Rozhodně spousta nových 

věcí a informací. Vystoupíme pro maminky, pojedeme na 

školní výlet a jistě i další aktivity se nám naskytnou. 

Školka společně se školou obdržela finanční sponzorský 

dar na rozšíření školní knihovny a podporu čtenářské 

pregramotnosti ve školce a gramotnosti ve škole. Máme 

tak díky tomu spoustu nových nádherných knih. Školka 

je obohacena o knížky pohádkové, ale i o encyklopedie. 

Do školy byly pořízeny knihy pro společné čtení 

ve vyučování. Za sponzorský dar velmi děkujeme!  

Navštivte naše stránky: https://www.zsmsbudislav.cz/ 

Martina TOBKOVÁ

  



  



Z knihovny 

Hromničky v knihovně 
 

Je to taková malá tradice, sejít se na Hromnice 

v naší malé knihovně a vyrobit si zajímavé svíčky. 

Podařilo se nám vytvářet svíčky technikou máčení 

knotu v různě barevném vosku. Namotávali jsme 

včelí vosk v plátech. Vznikly tak moc pěkné tvary 

různých Hromniček. Svíčky jsme oživili u malého 

ohýnku, který při svátku Hromniček nesmí chybět. 

Děti si svíčky zapálily a nezapomněly ohýnek 

přeskočit, jen tak, pro štěstí a pro zdraví.  

 

  



Návštěva dětí ze ZŠ a MŠ v knihovně  
 

Pomalu nám paní zima končí. V knihovně jsme se s ní 

rozloučili a přivítali jaro. Při každé návštěvě čtenářů 

máme připravený naučně - hravý program. Zde se děti 

zabaví něčím smysluplným. To je třeba luštění 

jazykolamů, nebo křížovek. V březnu jsou věnované 

pohádkám pana Andersena. Nebo kreslení obrázků 

podle předlohy básniček. S dětmi z mateřinky si hodně 

hrajeme, malujeme vodou. Vyráběli jsme žabičky, 

vážky, četli známé i neznámé pohádky, učili vážky létat 

i dovádět s vrnícím švábem :). Těšíme se na další 

návštěvu v dubnu, kde budeme tvořit velikonoční 

vajíčka, která zavěsíme na náš strom "Pohádkovník" 

u knihovny.  

 

 

Andersenova noc 

 

A je tu opět další Noc s Andersenem. 

V pátek, 31.3.2023 se sejdeme od 16:00 

v knihovně, kde si uložíme věci na spaní. 

Půjdeme společně postavit naše 

knihovnické týpí. Děti budou mít za úkol 

nakreslit na něho nějaký obrázek 

a popovídat nám o něm. Trochu jsme ho 

poopravili a doufáme, že nám chvilku 

vydrží. V týpí děti také připraví výstavu 

obrázků z pohádek pana Andersena. 

Po výstavě si uvaří večeři. Kolem osmé hodiny půjdeme hledat Měsíční kámen a ukrytý poklad. No uvidíme, jak to 

všechno dopadne. Foto z akcí najdete na webových stránkách naší knihovny. www.budislavknihovna.cz 

 

Putování za studánkami a stoletou jedlí 
 

V květnu se určitě opět vydáme za studánkami Horního lesa a za stoletou jedlí. Přesné datum teprve upřesníme. 

Alena BARTOŠOVÁ  



Budislávek informuje 

Divadelní spolek Budislávek po velice úspěšném 

představení z podzimu loňského roku „Ve škole je 

Bomba“ uvedl toto představení dne 18.3.2023 

v Benátkách u Litomyšle. Představení proběhlo 

úspěšně. Publikum odcházelo pobavené a herci si užili 

také celý večer. Už dnes přemýšlíme nad tím, 

co budeme hrát příště, ale než k tomu dojde tak se 

s Vámi rádi potkáme 10.6.2023 na tradičním dětském 

dni. Program letošního dětského dne se momentálně 

připravuje, ale už dnes se můžete těšit na atletický 

pětiboj, ukázku Budislavských hasičů, překvapení pro 

menší děti v podání herní stezky a večer samozřejmě na 

posezení s hudbou.  

 

Sportovky jaro 2023 

Po Velikonocích se opět vrátíme k pravidelnému 

cvičení, a to každé úterý od 16:00. Pro letošní jaro jsme 

pořídili nové cvičební a herní pomůcky. Tak je se na co 

těšit.  

Kuba DOSTÁL 

Z činnosti Budislavského klubu žen 

 

MDŽ a klub žen, tím datumem bylo 12.března 2023.  

Milá děvčata, milé dívky, ženy, nový čas a nové změny, 

ku příležitosti svátku MDŽ, přišly jste si posedět. Osmý 

březen to je přece den všech žen.  

Klub žen se rozhodl, že svátek si oslaví, jak se patří. 

Kdo přišel byl mile překvapen, nic se nenechalo náhodě, 

pečlivě a náležitě jsme si nedělní odpoledne užily. 

K nám všem členkám, které spolu s námi nemohly být, 

a i všem ženám dodatečně malé přání mám. 

 

" K tvému svátku chci ti přát, 

ať tě každý má moc rád. 

Ať záříš jak sluníčko 

a slouží ti zdravíčko. 

Ať tě štěstí provází  

a pranic ti neschází." 

 

Programem tohoto odpoledne byla módní přehlídka. 

Kdo přišel, tak viděl a mohl hodnotit, jak to všechno 

dopadlo? Za mě skvěle. My přítomni jsme si to užili.  

 

Anketa módní přehlídky: 

 

Nejvtipnější model - model v plavkách 

Nejhezčí kolekce / vstup - léto 

Nejsympatičtější modelka / model - Boženka 

Nejhezčí kostým - svatební šaty 

Hodnocení módní přehlídky - 1 s hvězdičkou 

 

To hovoří za vše. Neděle byla zakončena děkováním. 

Vážím si všeho, co se pro zdaření tohoto odpoledne 

udělalo a během písničky Milušky Voborníkové 

"ÚSMĚV JE LÉK" došlo i na karafiát, který k svátku 

MDŽ patří. Za Budislavský klub žen  

 

          Věra LOPOUROVÁ   



   



Zimní období v TJ Horní Újezd 

 

Po delší odmlce jsme na konci roku mohli uspořádat tradiční kulturní a sportovní akce. Na Boží hod vánoční jsme 
uspořádali Štěpánskou zábavu, na které zahrála kapela Arzekt. Akci navštívilo bezmála 300 spokojených posluchačů, 
díky kterým nám do pokladny přibyl velice pěkný přírůstek. O pět dní později kulturák na Horňáku zaplnili stolní tenisté, 
kteří poměřili síly v turnaji nesoucím jméno po Mirkovi Chadimovi – Kranklův memoriál. Celkem se ho zúčastnilo 
27 hráčů z bližšího i širšího okolí – vítězem se stal Petr Svatoš, který ve finále porazil Františka Hegra, třetí místo obsadil 
Rostislav Češka. Věříme, že se obě akce návštěvníkům/hráčům líbily a když to situace v letošním roce dovolí, 
tak bychom je určitě rádi opět uspořádali.  

10.2.2023 se konala valná hromada TJ Horní Újezd. V bývalém pohostinství vedle kulturního domu se sešlo téměř 
60 členů a hostů (což je i s ohledem na velké množství omluvených velmi pěkné číslo). Předseda TJ Ing. Jiří Fogl přednesl 
zprávu o činnosti TJ za rok 2022, kde chválil zejména realizaci srovnání rohu hřiště, opravy a nátěry laviček, dětský 
sportovní den, přihlášení týmu dorostu, práci s mládeží a obecně spolupráci se všemi obcemi a našimi podporovateli. 
Naopak si kritiku vysloužilo naše vystoupení na Újezdském poháru a prostor pro zlepšení s docházkou a přístupem je 
zejména v kategorii mužů. Následoval výhled na činnost v roce 2023, kde jsou hlavními cíli získání dotace na sportování 
mládeže a provoz od NSA (na jejich rozhodnutí čekáme), regenerace a údržba trávníku hřiště, možná rekonstrukce 
laviček a samozřejmě pokračování všech týmů, které aktuálně v soutěžích nastupují. Následovala finanční zpráva, 
kterou přednesl pokladník Zdeněk Beneš s jasnou informací – po finanční stránce byl loňský rok velmi dobrý, nicméně 
je třeba se připravit a v následujících letech se chovat s vědomím, že další roky již tak růžové nejspíš nebudou. Stejný 
pohled měl i předseda revizní komise Miloš Kopecký. Následovalo hodnocení všech našich týmů a ocenění nejlepších 
hráčů v kategoriích dorostu a mužů. Tradicí se stalo i předání darů jubilantům, bohužel se žádný z těch letošních 
nemohl ze zdravotních důvodů zúčastnit. Po krátké diskusi následovala volná zábava až do pozdních hodin. 

V polovině ledna začala příprava našich mužstev. Mladší a starší přípravka trénuje dvakrát týdně, kdy navštěvují 
sportovní haly v Proseči a Osíku. Účast kolísá dle aktuálního zdravotního stavu, ale všechny tréninky se nám daří naplnit 
tak, aby dávaly smysl. Pátky v Osíku trénuje i fotbalová školička a i tyto předškolní děti se za doprovodu rodičů schází 
v hojném počtu. Mladší i starší přípravka absolvovala několik halových turnajů (Polička, Dolní Újezd), kde určitě ostudu 
neudělala. 

Žáci trénují v místních podmínkách (UMT, hřiště) – docházka by mohla být o něco lepší, ale věříme, že se to 
s přicházejícím jarem zlepší. Mladší žáci se zúčastnili turnajů ve Vysokém Mýtě a Bystřici nad Pernštejnem – na obou 
turnajích skončili na třetím místě po dobrých výkonech. Mladší žáky ještě čeká turnaj v Litomyšli a starší žáci by se měli 
v polovině března zúčastnit turnaje v Poličce. 

Dorostenci trénují spolu s muži v místních podmínkách a na začátku února odehráli v Poličce turnaj. 11.3. je čeká první 
přátelák na UMT v Litomyšli proti Čisté. 

I muži nabírají fyzické síly v místních podmínkách a i oni jsou častými hosty na UMT v Litomyšli - proti Cerekvici prohráli 
1:7, proti Morašicím se jim již vedlo lépe a remizovali 2:2. 12.3 se utkají s Němčicemi. Pro kategorii mužů a dorostu 
platí dvě společné věci -  docházka na tréninky není příliš ideální a bylo by fajn, kdyby si všichni hráči uvědomili, že bez 
trénování se dobré výsledky nedostaví. Druhá věc je, že je čeká společné soustředění na umělce v Boskovicích, které 
proběhne v posledním předmistrovském víkendu 17. – 19. března. Snad soustředění vyjde a naši hráči vyladí herní 
formu tak, aby všechny příznivce svým fotbalem co možná nejvíce potěšili. 

Aktuální dění můžete sledovat na www.tjhorniujezd.cz 

Věřím, že si i na jaře najdete cestu na hornoújezdské hřiště a podpoříte naše hráče všech kategorií. Rozpis domácích 
zápasů hraných na hřišti na Horním Újezdě naleznete níže: 

Muži 

Neděle 26.3 15:00 Horní Újezd - Bystré 
Neděle 16.4 16:00 Horní Újezd - Opatov 
Neděle 30.4 16:30 Horní Újezd - Morašice 
Neděle 14.5 17:00 Horní Újezd - M. Trnávka 
Neděle 28.5 17:00 Horní Újezd - Mladějov n. M. 
Neděle 11.6 17:00 Horní Újezd - Cerekvice 



Dorost 
 
Neděle 26.3 12:30 Horní Újezd/Morašice - Svratka 
Neděle 16.4 13:30 Horní Újezd/Morašice - Řetová 
Neděle 30.4 14:00 Horní Újezd/Morašice - Tatenice 
Neděle 14.5 14:30 Horní Újezd/Morašice - Březová nad Svitavou 
Neděle 28.5 14:30 Horní Újezd/Morašice - Němčice/Sloupnice 
Neděle 11.6 14:30 Horní Újezd/Morašice - Kunčina/Mladějov 
 
Starší žáci 
Neděle 30.4 10:00 Horní Újezd/Morašice - Sebranice 
 
Mladší žáci 
Neděle 4.6 10:00 Horní Újezd/Morašice - Bystré 
Neděle 18.6 10:00 Horní Újezd/Morašice - Sebranice 
 
Turnaje mladší a starší přípravky ještě nejsou rozlosovány. Aktualizovanou termínovou listinu naleznete na webu 
www.tjhorniujezd.cz 

Za TJ Horní Újezd Jan BENEŠ 

Nejmladší sportovci v TJ Horní Újezd 

TJ Horní Újezd se dlouhodobě snaží vychovávat mladé sportovce, hlavně fotbalisty, ve svých mládežnických týmech. 
Že se nám to celkem daří je vidět v tom, že v právě probíhající fotbalové sezoně startujeme ve všech kategoriích 
od nejmladších až po muže. Zajímavé je, že ačkoli ani v jedné obci, ve kterých žijí naši členové, není škola, děti si cestu 
na naše hřiště najdou. Mám na mysli Horní Újezd, Poříčí a Desnou. 



Jestliže píši o nejmladší kategorii – fotbalové školičce, v loňském červnu nám skončila jedna poměrně úspěšná etapa. 
Do mladší přípravky přešlo několik dětí, které se bez problémů zapojily do fotbalových soutěží. Byli to Matěj Vodehnal, 
Tomáš Chaun, Tim Vomočil, Vítek Šimek a Kuba Hlušička. Na jaře se k nim, doufám, přidají i Marek Kovář, Nela Kroulíková 
a Anička Watrobová. Pro nás to znamenalo od podzimu vlastně začínat znovu, to znamená snažit se zapojit nové děti 
a zkoušet u nich probudit lásku k pohybu, k fotbalovému míči a zapojit je do kolektivu. Během září a října jsme trénovali 
dvakrát týdně na hřišti, listopad a nyní konec ledna, únor a březen jezdíme vždy v pátek navečer do tělocvičny do Osíka. 
Trénují děti narozené v letech 2016 – 2019. Nejstarším je tedy sedm let, nejmladší je Štěpánka Flachová, které jsou tři roky 
a tři měsíce. Zajímavé je, že nám chodí kluci a holky a většinou výchází to tak půl na půl. O děti se starají z pozice trenérů 
dva zkušenější muži, to jest já a Jirka Nádvorník, bývalý výborný cyklistický závodník, dvě zkušené maminky Pavla Kyselová 
a Ilona Kroulíková a Danča Holingerová, která se dětem věnuje i ve svém profesním životě. 

Náplň tréninků, které trvají kolem 75 minut, je různorodá. Hlavně pohyb – běhání s míčem, malými míčky, různé honičky, 
základy vedení míče, přihrávky, házení, učíme se kotrmelce, stoj na rukou, na hlavě, zkoušíme lézt po laně, po tyči. 
A samozřejmě, snažíme se hrát fotbal a také něco podobného házené. 

Pokud některý rodič nebo prarodič bude chtít přijít se svým dítětem a vyzkoušet si trénink s námi, budeme velmi rádi. 
Potřeba toho není mnoho – sportovní oblečení a obuv, pití pro dítě, a hlavně ochota věnovat svému dítěti čas, který je 
hlavně zpočátku velmi potřeba. Důležitá je také trpělivost, nenechat se odradit prvními nezdary – vždyť ani číst nebo počítat 
se Vaše dítě nenaučí během pár dnů. Pokud jde o peníze – roční členský příspěvek TJ je 300 Kč a od těch nejmenších 
ho vybíráme až když jsme přesvědčeni, že nám přijdou i příště. 

Závěrem několik zpřesňujících informací pro ty, kteří by to s námi chtěli zkusit. Jakmile počasí dovolí – snad koncem března 
– začínáme trénovat na hřišti v Horním Újezdě – vždy v pondělí a čtvrtek v čase 16:30 – 18:00. V tuto dobu trénuje fotbalová 
školička – věk 3–7 let, mladší přípravka - 8–9 let a starší přípravka – 10–11 let. Trenéři všech těchto kategorií rádi uvidí Vás 
a hlavně Vaše děti. Podrobnější informace i fotografie najdete na našich webových stránkách www.tjhorniujezd.cz. 

Zdeněk BENEŠ st. 

  

http://www.tjhorniujezd.cz/
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